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رئیــس جمهور با تأکید بر نقش اثرگــذار نیروی انتظامی در برقراری نظم 
اجتماعی و با طلب علوّ درجات برای شــهدای اخیر فراجا، برخورد مهربانانه و 
با تدبیر با افراد غافل و همچنین مواجهه هوشــمندانه و در عین حال مقتدرانه با 
ناهنجاری های سازمان یافته را رمز موفقیت در این عرصه دانست و با اشاره به نقش 
رسانه ملی و سایر رسانه ها در فرهنگ سازی عمومی، تقویت فرهنگ و تبیین را به 
عنوان اولویت اساسی در فریضه امر به معروف و نهی از منکر مورد تأکید قرار داد.  

مرکز رسانه قوه قضائیه، طی ساعات  اخیر، شایعاتی مبنی بر آزاد شدن حمید 
قره حسنلو و همسرش که در پرونده شهادت شهید عجمیان دستگیر و دادگاهی 
شدند، منتشر شده است. پیگیری شایعه منتشره از مراجع قضائی نشان می دهد 
در پرونده قضائی این فرد و همسرش فرزانه قره حسنلو، اتفاق جدیدی نیفتاده 
و هر دو این افراد در زندان هستند. هم اکنون پرونده حمید قره حسنلو و فرزانه 
قره حســنلو در دیوان عالی کشــور در حال بررسی بوده و حکم جدیدی در این 

پرونده صادر نشده است.

حســین شریعتمدار ی در واکنش به  اجرای اخیر طرح عفاف گفت: طرح 
یادشــده با تصمیم مشترک و مستقیم آقایان رئیســی و اژه ای گرفته شده است. 
اظهــارات برخی از نزدیکان دولت را تعجب آور اســت. به عنوان مثال، خواهر 
گرانقدرمان خانم دکتر خزعلی، معاون رئیس جمهور در حاشــیه جلسه هیات 
دولــت در جمع خبرنگاران، دخالت دولت در این طرح را با تلویحی نزدیک به 
تصریح رد کرده و در پاسخ به این که آیا بازگشت گشت های مربوط به حجاب 
دستور رئیس جمهور بوده است، می فرمایند؛ چنین چیزی نشنیده ام، از مسئولان 
وزارت کشور بپرسید! مدیر مسئول روزنامه کیهان تصریح کرد: از خانم خزعلی 
که خود از حامیان و مروجان عفاف و حجاب هستند انتظار می رود در اظهارات 
خود دقت بیش تری داشته باشند و بی آن که بخواهند، نقش خداپسندانه رئیس 

جمهور در طرح اخیر را کمرنگ نکنند.

مطابــق رأی دیوان عالی در خصوص حکم صادره از شــعبه هم عرض با 
موضوع محکومیت اکبر طبری بابت هفت مورد ارتشاء به ۱۲ سال و نیم حبس و 
۷۴ ضربه شلاق، ایراد و اشکالی وارد نیست و این حکم مورد تأیید قرار گرفت. 
همچنین دادنامه صادره در خصوص بزه پولشویی با اصلاح مقدار و عوائد مشمول 
جریمه، مســتندا به بند الف ماده ۴۶۹ قانون آیین دادرســی کیفری نیز ابرام شد. 
پرونده اکبر طبری اقسام دیگری از موارد اتهامی و محکومیت را نیز داراست که 
این موضوعات در مرجع قضائی در حال رسیدگی است و به محض رسیدگی 

در دادگاه در مورد آن ها اطلاع رسانی خواهد شد.

روابط عمومی وزارت نفت جمهوری اســلامی ایران اعلام کرد: محموله 
نفــت کــش MT-  ARMAN ۱۱۴ که چندی پیش با اعلام گارد ســاحلی 
کشور اندونزی به دلیل آنچه حمل و نقل غیر قانونی و انتقال غیر مجاز به کشتی 
دیگری نامیده شده بود، متعلق به جمهوری اسلامی ایران نیست. در این اطلاعیه 
آمده اســت، اخبار منتشر شده در مورد انتساب محموله این کشتی به جمهوری 
اسلامی ایران فاقد هرگونه اعتبار بوده وبا هدف فضا سازی منفی علیه کشورمان 

صورت گرفته است.

علی لاریجانی رئیس سابق مجلس شورای اسلامی و عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با انتشار بیانیه ای، نسبت به هتک حرمت به ساحت مقدس قرآن 
کریم توسط سوئد، واکنش نشان داد. در بخشی از این پیام آمده: من پیشنهاد آقای 
سیدحســن نصرالله را مفید و لازم می دانم که کشورهای اسلامی سفرای کشور 
سوئد را اخراج کنند، حتی با این فرض که مملکت سوئد نیز عملی متقابل انجام 
دهد. غرب باید متوجه شــود رعایت حریم قرآن در حدی اســت که روی همه 

مناسبات کشورهای اسلامی با آن ها تأثیر می گذارد.

گزارش مرکز آمار ایران نشان می دهد، در خردادماه امسال استان یزد با تورم 
۵۸.۸ درصد، گران ترین اســتان کشور شده است.  در حالی نرخ تورم کشوری 
در خردادماه ۴۸.۵ درصد اعلام شده که نرخ تورم در استان یزد حدود ۱۰ درصد 
بالاتر از میانگین کشوری شده است. بر اساس این گزارش، نرخ تورم در ۲۳ استان 
بالاتر از میانگین کشــوری و در ۸ استان پایین تر از تورم کشوری است. کمترین 

نرخ تورم را استان تهران با رقم ۴۳.۹ درصد دارد.

معاون سیاســی سپاه پاســداران گفت: دشمن به دنبال این است که فضای 
دانشگاه ها را امنیتی کند، چون دروغ می گوید و متهم می کند بدون اینکه سندی 

داشته باشد. ما نیز باید دانشگاه ها را گفتمانی و گفت وگومحور کنیم.

نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: به رغم سیر صعودی 
قیمت ها در بازارهای جهانی، در حال حاضر با توجه به شــرایط تقاضا، نوســان 
کاهشی نرخ ارز و تخلیه حباب سکه و طلا و به نوعی کاهش معاملات سوداگرانه 
طلا، سبب شد این هفته قیمت سکه و طلا سیر نزولی داشته باشد. کشتی آرای 
برای هفته پیش  روی نیز پیش بینی کرد: برای هفته آینده، با توجه به اینکه نوسان 
قیمــت اونس که فعــلا تاثیری بر بازار داخل نــدارد و همچنین با توجه به ایام 
ســوگواری که پیش  روی داریم، کاهش تقاضا خواهیم داشت و طبیعتاً کاهش 
تقاضا، منجر به تخلیه بیشتر حباب سکه خواهد شد. نکته قابل توجه و اساسی در 
خصوص سکه و طلا این است که یک ماهی می شود، سوداگران از بازار خارج 

شده  و اکثر معاملات سکه و طلا واقعی و مصرفی بوده است .

دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا با اشاره به بومی بودن مدل 
توسعه گفت: ما باید مدل اقتصادی خودمان را پیش ببریم. علم اقتصاد در سراسر 
جهان یکســان است، اما مدل توسعه هر کشــور مختص خود آن کشور است. 
مردم برای وارد شدن به اقتصاد نیازمند توانمندسازی و کسب مهارت و حرفه و 
شکوفایی نوآوری و استعداد هستند و دولت باید به توانمندسازی مردم کمک کند. 
مردم خودشان نمی توانند به تنهایی شرکت و مؤسسه تشکیل دهند، فلذا دولت باید 
به آن ها برای تشکیل تعاونی و تشکل کمک کند و واسطه گری بین دولت و مردم 

به توانبخشی و سرعت بخشیدن به مردمی شدن اقتصاد کمک شایانی می کند. 

علی بهادری جهرمی در جمع دانشــجویان مشهد گفت: ۱۱۲ میلیارد دلار 
تجارت خارجی در دولت ســیزدهم رقم خورده است که این میزان در ۴۰ سال 
اخیر بی ســابقه بوده و این میزان صادرات بدون احتساب فروش نفت است. در 
واقع صادرات در دولت سیزدهم بیشتر از واردات بوده است. وی ادامه داد: کشور 
در زمان استقرار سیزدهم معطل غرب نماند و مبادلات تجاری خود را با برخی 
کشور های منطقه تا پنج برابر افزایش داد. سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: زبان 
گویای دولت در دیپلماسی بسیار منطقی و شفاف بود و دستاورد های تجاری در 

شرایطی به دست آمد که مبادله یک دلار هم سخت بود.

پایان بررسی قانون انتخابات در مجلس؛

قانون جدید چه ویژگی هایی دارد؟

سرویس سیاسی-  مهر ماه سال ۹۵ رهبر معظم 
انقلاب سیاســت های کلی »انتخابــات« را که پس از 
مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام تعیین شده 
بود، ابلاغ کردند. در مجلس قبلی اقداماتی برای اصلاح 
قانون انتخابات مجلس انجام شد که در نهایت به جایی 
نرســید. مقام معظم رهبری بارهــا از جمله در دیدار 
نماینــدگان مجلس یازدهم بر پیگیری اصلاح قوانین 
انتخابات به عنوان یک مطالبه از مجلس تاکید کردند؛ 
نمایندگان مجلس یازدهم مدتی منتظر ماندند تا دولت 
لایحــه جامع انتخابات را ارائه دهد اما چون خبری از 
این لایحه نشد، خودشان دست به کار شدند و »طرح 
اصلاح قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی« را با 
لحاظ کردن سیاست های کلی انتخابات ابلاغی از سوی 

مقام معظم رهبری در دستور بررسی قرار دادند.
چندین ماه بررســی ایــن طرح در مجلس طول 
کشــید و رفت و برگشت هایی بین مجلس و شورای 
نگهبان داشت و ســرانجام شورای نگهبان این طرح 
۵۷ مــاده ای را تأییــد کرد. البته هیئــت عالی نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت نظام که مصوبات مجلس 
را از حیث انطباق با سیاســت های کلی نظام بررسی 
می کند، ایراداتی به ماده ۵۳ طرح اصلاح موادی از قانون 
انتخابات مجلس مبنی بر برگزاری انتخابات تناسبی در 
تهــران گرفت. مجلس هم چندین بار بر مصوبه خود 
اصرار کرد اما سرانجام در جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی موضوع تناسبی شدن انتخابات تهران را از این 

طرح حذف کرد.
انتخابات مجلس را با قانون جدید برگزار 

خواهیم کرد
هادی طحان نظیف، ســخنگوی شورای نگهبان 
پس از تصویب طرح »اصلاح مفادی از قانون انتخابات 
مجلس شورای اسلامی« با حذف ماده ۵۳ در خصوص 
برگزاری انتخابات تناســبی در حوزه انتخابیه تهران، 
گفت: »اصلاح قانون انتخابات سال هاست که مطرح 
است. مجلس شــورای اسلامی در سال گذشته طرح 
مذکور را در دستورکار خود قرار داد و پس از چند ماه 

بررسی در کمیسیون و صحن نهایی شد.«
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه این طرح 
شامل ۵۷ ماده بود که در مورد ۵۶ ماده آن اختلاف نظری 
وجود نداشــت تنها ماده ۵۳ مورد اختلاف نظر بود و 
هیأت عالی نظارت بر حسن اجرای سیاست های کلی 
نظام نســبت به این ماده ایراداتی داشــت، تاکید کرد: 
»مجلس شــورای اسلامی ماده اختلافی را حذف کرد 
و طرح را به تصویب رســاند. امیدواریم هرچه زودتر 
تشریفات قانونی ابلاغ این مصوبه صورت گیرد. این 
قانون از تاریخ تصویب لازم الاجراست، لذا انتخابات 
پیش رو با قانون جدید و به روزرســانی شــده برگزار 

می شود.«
تناسبی شــدن انتخابات تهران به حدی در این 
مدت بر ســر زبان ها افتاده بود که گویا این طرح فقط 
همین یک ماده را دارد و بحث تناسبی شدن روی سایر 
مواد این طرح ســایه انداخته بود. در نهایت نمایندگان 
مجلس به این نتیجه رســیدند که اگر باز هم روی این 
یــک ماده اصرار کنند، موضوع برای تعیین تکلیف به 
مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع خواهد شد، در 
آنجا هم احتمالاً زمان بر می شود، کل طرح به انتخابات 
امسال نمی رسد و انتخابات امسال بر اساس قانون قبلی 

اجرا می شود.
قانــون انتخابات از گــرو اصلاح طلبان 

خارج شد
حجت الاســلام جواد نیک بیــن، نماینده مردم 
کاشمر در مجلس شورای اسلامی پس از حذف تناسبی 
شــدن انتخابات تهران در جمع خبرنگاران، گفت: در 
حالی که یک جریان خاص متشکل چهره های نزدیک 
به اصلاح طلبان، به بهانه بررسی ماده ۵۳ قانون جدید 
انتخابات مجلس مربوط به تناســبی شدن انتخابات 
تهران در مجمع تشخیص مصلحت نظام سعی داشتند 
ابــلاغ قانون جدید را به تأخیر بیندازند تا به انتخابات 
امسال نرسد، نمایندگان با رأی هوشمندانه امروز خود 
به حذف ماده مربوط به تناسبی شدن انتخابات، قانون 

جدید را از گروگان این جریان سیاسی خارج کردند.
ایــن نماینده مجلس در دوره یازدهم گفت: البته 
این به معنای کنار گذاشتن ایده راهبردی تناسبی شدن 
انتخابات نیســت و با توجه به تأثیر این ماده بر ایجاد 
رقابت سیاســی بیشتر و مشــارکت همه طیف های 
سیاسی در عرصه انتخابات مجلس که باعث می شود 
هر جریان سیاســی یا اجتماعی به تناسبی وزنی که در 
جامعه دارد، مجلس کرسی داشته باشد، طرح مربوط 
به تناسبی شــدن انتخابات تهران آماده ارائه به صحن 
است و احتمالاً فردا در صحن مجلس مطرح و درباره 

آن رأی گیری خواهد شد.
نیک بین گفت: اگر این طرح رأی بیاورد و تبدیل 
به قانون شــود، همه جریان های سیاســی می توانند 
متناسب با سطح مشارکت حامیان خود در انتخابات، 
امید به کســب کرسی بیشتر از مجلس داشته باشند و 
علاوه بر افزایش مشارکت و جدی تر شدن رقابت به 
پاسخگو کردن مجلس به مردم و افزایش سطح کیفی 
مجلــس خواهد انجامید و در بلند مدت به تحزب در 

کشور کمک خواهد کرد.
افزایــش فرصت شــورای نگهبان برای 

بررسی صلاحیت ها
با توجه به اینکه قرار است انتخابات امسال مجلس 
بر اســاس قانون جدید برگزار شــود، این سوال پیش 
می آید که قانون جدید انتخابات مجلس چه تفاوتی با 
قانون قبلی دارد. محمدصالح جوکار، رئیس کمیسیون 
شوراها و امور داخلی کشور در مجلس در گفتگو با مهر، 
می گوید: »یکی از تغییرات اساســی صورت گرفته در 
طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس، افزایش فرصت 

دستگاه های نظارتی به خصوص شورای نگهبان برای 
بررســی صلاحیت نامزدهاست که هم کمک می کند 
شــورای نگهبان فرصت کافی را بررســی صلاحیت 
داوطلبان انتخابات مجلس داشــته باشد و هم باعث 

می شود حقی از فردی ضایع نشود.«
دلایل ردصلاحیت داوطلبان به آنان اعلام 

می شود
همچنین محســن پیرهادی، عضو هیئت رئیسه 
مجلس درباره جزئیات قانون جدید انتخابات مجلس، 
گفت: »طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس در صدد 
رفع اشکالات برگزاری انتخابات در بحث رعایت حق 
داوطلبان اســت و به صــورت ویژه به موضوع تعیین 
مصادیق و شرایط احراز صلاحیت ها کاندیداها ورود 

کرده است.«
 وی تاکید کــرد: »مجلس در طرح اصلاح قانون 
انتخابات مجلس در راستای سیاست های ابلاغی مقام 
معظم رهبری در سال ۹۵، سیاست های کلی انتخابات و 
رعایت حقوق مردم و داوطلبان گام های اساسی و رو به 
جلویی را برداشته است. یکی از اهداف و دستاوردهای 
طرح اصلاح انتخابات قانون انتخابات مجلس شورای 
اسلامی، بسترسازی برای مشارکت حداکثری مردم در 

انتخابات است.«
 نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی 
متذکر شــد: »اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای 
اسلامی یکی از دغدغه های اصلی نمایندگان و نیازهای 
ضروری کشور است که همواره در ادوار گذشته مجلس 
مطرح شده است اما به دلیل تلاقی با سال پایانی مجالس 
بدون نتیجه مسکوت مانده است، اما مجلس یازدهم با 
رأی به اصلاح قانون انتخابات مجلس اسباب برگزاری 
انتخابات پیشرو را با قانون جدید و به دور از کاستی های 

قانون انتخابات قبلی فراهم آورد.«
 پیرهادی با بیان اینکه یکی از نقاط قوت اساسی 
این طرح این است که به داوطلب فرصت داده می شود 
مقابل تصمیم دستگاه نظارتی مبنی بر رد یا عدم احراز 
صلاحیت هــا از خود دفاع کند، گفــت: »بند یازدهم 
سیاســت های کلی انتخابات بر »تعیین سازوکارهای 
شفاف، زمان بندی شده و اطمینان بخش و فراهم کردن 
حضور داوطلبان یا نمایندگان آن ها در تمام مراحل« و 
»پاسخگویی مکتوب در خصوص دلایل ابطال انتخابات 
و رد صلاحیت داوطلبان در صورت درخواست آنان« 
تاکید می کند، مسئله ای که همواره مورد مطالبه داوطلبان 
بوده اما به دلیل نقص قوانین، امکان پیگیری نداشته که 
در طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس، داوطلبان این 
امکان را به دست می آورند که دلایل ابطال انتخابات و 

رد صلاحیت خود را مکتوب دریافت کنند.«
  به گفته نماینده مــردم تهران در مجلس احقاق 
تأکیدات بند دهم سیاســت های کلی انتخابات یعنی 
»تعیین دقیق معیارها و شــاخص ها و شرایط عمومی 
و اختصاصی داوطلبان در چارچوب قانون اساســی با 
تأکید بر کارآمدی علمی، جسمی و شایستگی متناسب 
با مسئولیت های مربوط و تعهد به اسلام، انقلاب و نظام 
اســلامی و قانون اساسی به ویژه التزام به ولایت فقیه و 
سلامت اخلاقی – اقتصادی« و »شناسایی اولیه توانایی 
و شایســتگی داوطلبان در مرحله ثبت نام به شیوه های 
مناســب قانونی و متناسب با هر انتخابات« و »بررسی 
دقیق و احراز شــرایط لازم برای صلاحیت نامزدها با 
پیش بینی زمان کافی در چارچوب قانون هر انتخابات 
از طریق اســتعلام از مراجع ذی صلاح و پاسخگویی 
مسئولانه و به موقع آن ها« نیز از دیگر نقاط قوت و دارای 

اهمیت اصلاحیه مجلس است.
تکلیف به وزارت کشــور برای برگزاری 

انتخابات الکترونیکی
همچنین جعفر قادری، نماینده مردم شــیراز در 
مجلس در گفتگو با خبرنگار مهر، درباره قانون جدید 
انتخابات مجلس شــورای اسلامی، اظهار داشت: »در 
قانون جدید انتخابات مجلس شــورای اسلامی سعی 
شده بر مبنای سیاســت های کلی انتخابات ابلاغی از 
ســوی مقام معظم رهبری اصلاحاتی در قانون قبلی 
انتخابات صورت گیرد. زمان کافی به شورای نگهبان 
و هیئت های اجرایی داده شده و ترکیب هیئت اجرایی 
و ساختارهای نظارتی و اجرایی انتخابات هم تغییراتی 

کرده است.«
وی گفت: »در قانون جدید فرصت کافی به شورای 
نگهبان برای بررسی صلاحیت کاندیداهای انتخابات 
داده شده است. همچنین وزارت کشور موظف شده که 
با در نظر گرفتن سهولت رأی دادن، تسریع در شمارش 
آرا، حضور و مشارکت رأی دهندگان، فرآیند رأی دادن 
و شمارش آرا را در حداقل یک هشتم حوزه های دارای 

تعدد کرســی مجلس، به صورت کاملًا الکترونیکی 
برگزار کنــد. همچنین پیش بینی هــای لازم را برای 
تبلیغات انتخاباتی در نظر گرفتیم و مشارکت فعالیت 
احــزاب در انتخابات هم در این طرح به خوبی لحاظ 

شده است.«
آثار مثبت پیش ثبت نام انتخابات مجلس
سمیه محمودی، نماینده مردم شهرضا در مجلس 
شــورای اسلامی با اشــاره به تصویب طرح اصلاح 
قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی، گفت: »یکی 
از تفاوت های اصلی قانون جدید انتخابات مجلس با 
قانون قبلی در این اســت کــه در قانون جدید مرحله 
»پیش ثبت نام« در نظر گرفته شــده اســت. در قانون 
قبلی انتخابات، ثبت نام داوطلبان انتخابات مجلس یک 
مرحله ای بود و چند ماه قبل از برگزاری انتخابات انجام 
می شــد، اما در قانون جدید »پیش ثبت نام« هم وجود 
دارد و داوطلبــان انتخابات مجلس باید پیش ثبت نام 
کننــد و اگر ایــن کار را انجام ندهند، ثبت نام اصلی از 

آنان نخواهد شد.«
نماینده مردم شهرضا در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: »با توجه به اینکه زمان ثبت نام داوطلبان 
چند ماه قبل از ثبت نام اصلی در نظر گرفته شده است، 
داوطلبان باید زودتر اسناد و مدارکی را که لازم است، 
ارائه دهند و اگر افراد اشکالاتی در مدارک و سوابق خود 
داشته باشند، به داوطلب گفته می شود که ثبت نام اصلی 
انجام ندهد. این کار باعث می شود دیگر شاهد ازدحام 
در روز ثبت نام اصلی و رد صلاحیت های گسترده به 

دلیل نواقص مدارک و سوابق نباشیم.«
هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان نیز 
درباره پیش ثبت نام انتخابات مجلس می گوید: »یکی 
از مهمترین ویژگی های قانون جدید انتخابات طراحی 
مرحله ای با عنوان »پیش ثبت نام« است. در این مرحله 
مدارک عینی افراد همچون مدارک تحصیلی، تابعیت، 
سو پیشــینه کیفری و… از سوی دستگاه های مرجع 
همچــون وزارت علوم، ســازمان ثبت و احوال و قوه 
قضائیه مورد بررســی قرار خواهد گرفت. با ابلاغ این 

قانون این مرحله باید از مرداد ماه جاری آغاز شود.«
وی دیگر ویژگی قانون جدید انتخابات را توسعه 
زمان های بررسی و اظهارنظر در بررسی صلاحیت ها 
دانست و یادآور شــد: »در انتخابات یازدهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی که سال ۹۸ برگزار شد، حدود 
۱۶ هزار نفر ثبت نام کردند، اما زمان بررسی صلاحیت 
آن تعداد افراد کافی و منطقی نبود و همواره این نگرانی 
و دغدغه وجود داشــت که حقی از داوطلبان و مردم 

تضییع شود.«
سازوکار مجلس برای تبلیغات انتخاباتی
همچنین علی حدادی، عضو کمیسیون شوراها 
در مجلس درباره مفاد قانون جدید انتخابات مجلس، 
می گویــد: »در طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات 
مجلس، پیش بینی هــای لازم برای تبلیغات انتخاباتی 
انجام شده است. همچنین در این طرح به موضوعات 
مرتبــط با تخلفــات انتخاباتی، جرایــم انتخاباتی و 
جلوگیری از خرید و فروش رأی اشــاره شــده است 
و راهکارهایی برای ارتقای آگاهی های عمومی درباره 
موضوع انتخابات در نظر گرفته شــده است که صدا و 
ســیما و دیگر رسانه ها مسئولیت مهمی در این زمینه 

دارند.«
سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلس با بیان اینکه نوع و شــیوه تبلیغات در زمان 
انتخابــات در بخش فضای مجــازی هم در این طرح 
لحاظ شده است، ادامه داد: »هر داوطلب می تواند یک 
ســتاد انتخاباتی مجازی به صورت تارنمای اینترنتی 
داشته باشــد و موظف است که نشانی و مشخصات 
دقیق درگاه و همچنین مسئول آن را به فرمانداری مرکز 
حوزه انتخابیه و هیئت استانی بررسی تبلیغات اعلام و 
پیوند آن را در سامانه ای که وزارت کشور اعلام می کند، 

ثبت کند.«
شیوه فعالیت های انتخاباتی در فضای 

مجازی
حــدادی اظهار داشــت: نامزد موظف اســت 
پیوند سایر درگاه های مجازی قانونی مانند پیام رسان 
اجتماعی را در تارنمای مذکور قرار دهد. کلیه تبلیغات 
و فعالیت های انتخاباتی نامزد در فضای مجازی تنها در 
این تارنما و درگاه های معرفی شده صورت می پذیرد. 
وزارت کشــور موظف اســت پس از تأیید ستادهای 
مجازی، پیوند این ســتادها را از طریق ســامانه خود 
بــه تفکیک حوزه انتخابیه در دســترس قرار دهد، به 
گونه ای که عموم مردم به سهولت بتوانند برای آشنایی 

با داوطلبان و سوابق آنان به این سامانه مراجعه کنند.

نمایندگان سرانجام و پس از رفت و برگشت های مکرر، طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس را تصویب کردند و انتخابات امسال 
بر اساس قانون جدید برگزار می شود.

انتخابــات مجلس دوازدهــم و خبــرگان رهبری در پایان امســال، آغــاز دوباره ای 
بــرای تحکیم اعتمــاد و همراهی مردم با نظام جمهوری اســلامی اســت و این مهم در 
برهه ای که بســیار بــرای نابودی این اعتمــاد در تکاپو بودند اهمیــت ویژه می یابد.

ســرویس سیاسی- یک عضو 
کمیسیون کشاورزی مجلس شورای 
اسلامی خواســتار حمایت وزارت 
جهاد کشــاورزی از تولید کنندگان و 
پرداخت به موقع پول گندم کاران شد.
رحمت الله نوروزی در جلســه 
علنی مجلس شــورای اسلامی و در 
جریان بررســی گزارش کمیســیون 
کشــاورزی در مورد بررســی نحوه 
سیاســتگذاری دســتگاههای متولی 
در حــوزه مدیریت بــازار کالاهای 
اســتراتژیک گندم و برنج در کشــور بیان کرد: از سفر وزیر جهاد کشاورزی به 
استان های شمالی تشکر می کنم اما آیا شما پیام کشاورزان استان های شمالی را 
دریافت کرده اید و در جلســه هیات دولت مطرح کردید؟ باید در اولین جلسه 
هیات دولت برنامه تنظیم واردات را پیگیری می کردید. آیا قرار است صرفا از 

وارد کنندگان حمایت شود؟ هدف از واردات چیست؟
وی در ادامه اظهار کرد: اگر برنامه ای برای حمایت از مصرف کننده دارید 

در مقابل برای حمایت از تولید کننده چه برنامه ای دارید؟
نماینده علی آباد کتول با بیان اینکه انتظار می رود پول گندم کاران پرداخت 
شود، گفت: معیشــت مردم در استان های گلستان، مازندران و گیلان به گندم 
و برنج گره خورده، قیمت خرید تضمینی گندم ۱۵ هزار تومان اعلام شــده اما 
علی رغم دستور رئیس جمهور برای توجه ویژه به این موضوع تاکنون اقدامی 

صورت نگرفته است.

سرویس سیاسی- رئیس مجلس 
شورای اســلامی گفت: درخواست 
فرصــت برای تغییر معاون سیاســی 
وزارت کشــور خواسته وزیر کشور 
از مجلس بود و برخلاف خواســت 

عده ای، مجلس به حاشیه نمی رود.
محمدباقــر قالیباف در جلســه 
علنی مجلس شورای اسلامی، گفت: 
بخشنامه معاون سیاسی وزارت کشور 
خلاف قانون بوده و خود وزیر کشور 
قبــل از پیگیری مجلس آن را تخلف 

تشخیص داد و اصلاح کرد و در نامه کتبی به مجلس اعلام کرد.
وی تاکید کرد: هیچ وقت مجلس از وزیر کشور نخواست یا فشار نیاورد 
معاون سیاسی اش تغییر کند، بلکه وزیر کشور از بنده خواست بین نمایندگان 
وساطت کرده و ۱۰ روز فرصت بگیرم تا وزیر معاون سیاسی خود را تغییر دهد. 
مردم بدانند مجلس خواســتار تغییر معاون سیاسی وزیر نشده است، بلکه این 
خواسته وزیر از مجلس بود.رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: حال یک 
عده پیدا می شوند در تریبون ها هم قانون را تشخیص داده و هم ابلاغ می کنند 
و هــم خلاف قانون حرف می زنند، آنها وظیفه ندارند موضوعی را که خلاف 
قانون اســت، در مجلس عزای حضرت اباعبدالله )ع( بگویند. قالیباف با بیان 
اینکه مجلس طبق قانون مسیر خود را می رود و به حاشیه ها نمی پردازد، گفت: 
برای ما موضوع مردم و حل مشکلات مردم یعنی گرانی ها قیمت مرغ، بورس 
و … مهم است و آن را پیگیری می کنیم و موضوعات دیگر مثل وزارت کشور 
را نیز طبق روال قانونی پیش می  بریم. رئیس مجلس شــورای اســلامی اظهار 
داشت: عده ای از بیرون مجلس می خواهند مجلس را به حاشیه برده و القا کنند 

ما دغدغه فردی داریم، در حالی که هرگز چنین چیزی نیست.

ســرویس سیاسی- نمایندگان مجلس شورای اسلامی از پاسخ های سید 
صولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مورد برنامه های شرکت 
های شستا و تاپیکو قانع شدند. در نشست مجلس شورای اسلامی بررسی سوال 
سید مجتبی محفوظی نماینده مردم آبادان از سید صولت مرتضوی، وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی در دستور کار مجلس قرار گرفت.  خلاصه سوال بدین شرح 

است:علت بی برنامگی در شرکت های شستا و تاپیکو چیست؟
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در پاســخ به اظهارات نماینده مردم آبادان 
به برخی دســتاوردهای شستا و تاپیکو اشاره و اظهار کرد: تحقق ۱۰۲ درصدی 
بودجه فروش و ۱۰۷ درصدی ســود خالص در ۱۴۰۱، رشد ۴۱ درصدی سود 
در ۱۴۰۱ نسبت به ۱۴۰۰ و سود ۵۰ درصدی فروش از مهم ترین دستاوردهای 
ماســت. مرتضوی افزود: پیش بینی می شود امسال رشد ۳۰ درصدی فروش و 
۲۰ درصدی سود محقق شود؛ تاپیکو رشد ۱۹ درصدی و شستا ۲۶ درصدی در 
سال جاری خواهد داشت ضمن اینکه ۱۶ واحد تعطیل و نیمه تعطیل احیا شد.

وی به تدوین سند تحول و راه اندازی پروژه های متعدد پتروشیمی از جمله 
طرح اتانول پتروشیمی فارابی، پروژه ذخیره اسید و خرید سهام پتروشیمی ستاره 
خلیج فارس در بازار سهام اشاره و تصریح کرد: پتروشیمی آبادان و سایت های 

آبادان شرکت های ایرانول و پاسارگاد بسیار با برنامه پیش می روند.
وی برخی ایرادات شرکت های شستا و تاپیکو در آبادان را برشمرد و گفت: 
پتروشــیمی آبادان در حالی که باید ۷۰۰ نیرو داشته باشد، ۱۵۰۰ نیرو دارد؛ عدم 
ثبات مدیریتی و تغییر ۳ مدیر ظرف ۲ سال، فرسودگی دستگاه ها و ماشین آلات 
از مشــکلات این پتروشیمی اســت، برنامه داریم تا خط انتقال اتیلن راه اندازی 
کنیم.سید مجتبی محفوظی در تشریح سوال خود خطاب به قالیباف گفت: عده 
ای از همکاران، خواهان پس گرفتن سوال من بودند، اما وظیفه قانونی و شرعی 
داریم در جاهای که کم کاری می شود آن را بیان کنیم و گرنه با کسی عناد نداریم، 
باید بگویم که در روند طرح سوال تهدید هم شدم که اگر سوال را پس نگیرید به 
ضرر شماست.نماینده مردم آبادان خطاب به وزیر کار گفت: آیا آماری که ارائه 
دادید با سند و مدرک است؟ تحقیقی که من انجام دادم خلاف این آمار و ارقام 
اســت و هنوز همان فســاد وجود دارد و همان مسیر ادامه دارد.محفوظی اضافه 
با بیان اینکه وضعیت شــرکت های تامین اجتماعی و شــرکت های تابعه بغرنج 
اســت،اظهار داشت:مجموعه حوزه داروسازی، کشت، دامپروری، پتروشیمی، 
عمرانی، صنایع ملی مس، میلاد سلامت و پاسارگارد نیاز به نظارت بیشتری دارد.

وی خطاب به وزیر کار بیان داشــت: آیا نظارتی بر وضعیت اداری و مالی 
شــرکت های تامین اجتماعی صورت گرفته است؟ بررسی بکارگیری اعضای 
هیات مدیره و تناسب با فعالیت شرکت ها ، نحوه بکارگیری مشاوران و مدیریت 
پروژه ها نیاز به نظارت بیشتری دارد . نماینده مردم آبادان بیان داشت: مرتضوی 
را فردی مومن و وارســته می دانیم اما برخی فشــارها وجود دارد که وی باید در 
مقابل آنها ایســتادگی کند . محفوظی در پایان پس از استماع صحبت های وزیر 
تصمیمم نهایی برای قانع شــدن را به مجلس ســپرد و بعد از به رای گذاشــتن 
اظهــارات مرتضوی نمایندگان با ۱۳۳ رای موافــق و ۷۵ رای مخالف و ۵ رای 
ممتنع از مجموع ۲۲۸ نماینده حاضر در مجلس از پاســخ های وزیر کار، تعاون 

و رفاه اجتماعی قانع شدند.

نوروزی عضو کمیسیون کشاورزی مجلس: 

برنامه وزارت جهاد کشاورزی برای 
تنظیم واردات چیست؟

قالیباف در صحن مجلس:

ما به وزیر کشور فشار نیاوردیم تا 
معاون سیاسی خود را تغییر دهد

نمایندگان مجلس از پاسخ های وزیر 
تعاون،کار و رفاه اجتماعی قانع شدند
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